

DOI: 10.18572/1812-3791-2022-3-3-6

# К вопросу о необходимости введения в законодательство о гражданском судопроизводстве понятия индексации присужденных денежных сумм в порядке статьи 208 ГПК РФ

**Дячук Екатерина Владимировна,**

федеральный судья в отставке, доцент кафедры философии, истории, социологии  
Брянского государственного инженерно-технологического университета,  
кандидат юридических наук, доцент  
*dev71dom@yandex.ru*

В статье автор обосновывает необходимость введения в законодательство о гражданском судопроизводстве понятия «индексации присужденных денежных сумм», предусмотренной ст. 208 ГПК РФ с целью исключения правовой неопределенности в применении данной нормы.

**Ключевые слова:** дефиниция, механизм индексации присужденных денежных сумм, инфляция, поддержание покупательской способности, правовая коллизия.

## On the Need for the Introduction of the Concept of Indexation of Money Awarded according to the Procedure Provided for in Article 208 of the Civil Procedure Code of the Russian Federation into the Laws on Civil Proceedings

**Ekaterina V. Dyachuk**

Federal Judge Emeritus  
Associate Professor of the Department of Philosophy, History, Sociology  
of the Bryansk State Technological University of Engineering  
PhD (Law), Associate Professor

In the article, the author substantiates the need to introduce the concept of “indexation of awarded monetary amounts” into the legislation on civil proceedings, provided for by Article 208 of the Code of Civil Procedure of the Russian Federation in order to eliminate legal uncertainty in the application of this rule.

**Keywords:** definition, mechanism of indexation of the awarded sums of money, inflation, maintenance of purchasing power, legal conflict.